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Z obecního zastupitelstva 

     Zasedání Zastupitelstva obce Chvaleč se konalo 13. září 2015. Přítomno bylo 9 zastupitelů a 1 občan obce.  

 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 rozpočtové opatření č. 2. 

 dodavatele prací - frézování a vložkování komínu v budově zdravotního střediska čp. 224 ve  

 Chvalči – f. Petr Hartman.  

        

Usnesení ze zasedání ZO je v plném znění vyvěšeno na informačních deskách a www.chvalec.cz. 

Příští zasedání se bude konat 10. 11. 2015. 

Všichni jste srdečně zváni.

 

Výzva dlužníkům 
     Upozorňujeme dlužníky za rok 2014 a také ty, 

kteří ještě nemají zaplacené vodné z jara 2015, 

poplatek za psy a platbu za svoz komunálního 

odpadu na rok 2015, aby tak učinili v nejbližší 

době. Poplatky by měly správně být zaplaceny do 

konce června 2015. Dlužníkům za vodu z roku 

2014 bude při nezaplacení do 15. listopadu 

odpojen přívod vody do domu. 

 

 

 

Žádost o spolupráci 
     Vážení chvalečtí spoluobčané, v současné době 

hledáme poruchu vodovodu. Neustále chybí voda 

ve vodojemu, kdy tedy jedinou možnou příčinou 

musí být porucha na vodovodním řádu. Doposud 

jsme žádnou neobjevili, proto se obracíme na Vás 

s žádostí o spolupráci při jejím hledání. V případě 

jakéhokoliv podezření, prosím, volejte na OÚ 

nebo správci vodovodu panu R. Konířovi – 

605 916 534.     

    Děkujeme

Objížďka pro vozidla do 3,5 tun 
     Při dalších jednáních ohledně řešení obslužnosti dotčených obcí úplnou uzavírkou přejezdu mezi 

Chvalčí a Petříkovicemi ve dnech 23. 10. - 3. 11. pro vozidla (mimo autobusy a integrovaný záchranný 

systém), se starostům Radvanic a Chvalče podařilo vyjednat u kolegů starostů Vladimíra Provazníka 

z Malých Svatoňovic a Radka Posdieny z Velkých Svatoňovic (kteří nám ochotně vyšli vstříc, za což jim 

patří velký dík), mnohem kratší objížďku pro vozidla do 3,5 tun z Chvalče do Trutnova než stanovenou 

přes Polici nad Metují, Hronov a Rtyni v Podkrkonoší. Objízdná trasa je možná méně pohodlná, ale 

důležité je, že ji můžeme využít.  

Popis trasy: Chvaleč – Radvanice – Jívka – Odolov - Malé Svatoňovice - zde na velké křižovatce po 

sjezdu z Odolova odbočit vpravo směrem k náměstí - na křižovatce u náměstí odbočit vlevo okolo 

Hostince u Hašků – na další křižovatce odbočit vlevo směrem dolů k zahrádkářské kolonii – zde podjet 

železnici a pokračovat po vyspravené cestě až k bývalé prodejně potravin ve Velkých Svatoňovicích na 

hlavní silnici. Odtud je rozhodnutí již na řidičích, zda budou pokračovat buď vlevo na Úpici nebo vpravo 

přes Starý Sedloňov a Bohuslavice na Trutnov. 

 

                                                                      Starosta obce Tomáš Prouza 

 

Říjen 2015 

http://www.chvalec.cz/
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Prodej knihy o historii obce 
      

Na OÚ ve Chvalči je k prodeji kniha o historii 

obce, která byla pokřtěna a veřejnosti 

představena 12. 9. 2015. Prodejní cena knihy je 

500,- Kč. Pokud máte zájem se pro ni zastavit 

mimo úřední dny, doporučujeme si předem 

zavolat, aby Vaše cesta nevyšla naprázdno. 

Upozornění 

Omezení ordinační doby 
 

Dne 16. 11. 2015 nebude v provozu ordinace 

praktického lékaře v Radvanicích. V akutních 

případech navštivte odpovídající ambulanci 

v nemocnici v Trutnově. 

Děkujeme za pochopení, 

MUDr. Ladislav Záveský 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Střety se zvěří 

 
     Každým rokem jsou období, kdy je zvýšené 

riziko střetu motorového vozidla s volně žijící 

zvěří. Je to zejména během říje jednotlivých 

druhů zvěře, kdy dochází k jejímu zvýšenému 

pohybu v krajině, pak dále při pohybu za 

potravou – například do velkých obilných a 

kukuřičných lánů, ale hlavně na podzim a 

v zimě, kdy se zvěř stahuje blíže k vesnicím 

hledat zde spadané ovoce k ovocným stromům 

rostoucím podél silnic, případně lízat posypovou 

sůl na silnici. Relativně hustou silniční sítí je toto 

riziko značné, stejně jako případná škoda na 

vozidle, které srážku utrpělo. V místech, kde je 

toto riziko opravdu vysoké (například větší lesní 

komplexy) se doporučuje nejezdit velkou 

rychlostí, protože je zde menší šance včas 

zareagovat na náhle vyskočenou zvěř na silnici. 

Při zpozorování zvěře u silnice nebo již na silnici 

se doporučuje ztlumit světla (ne však úplně 

vypnout!) a zatroubit, aby oslněná zvěř mohla 

odskočit a nedošlo ke srážce. V případě, že už 

nestihnete zareagovat a zvěř srazíte, je potřeba 

vždy zavolat Policii ČR na linku 158. U plnění 

havarijního pojištění ani není jiná možnost, 

protože pojišťovny vyžadují sepsaný protokol od 

policie.  Policie o srážce se zvěří vždy informuje 

mysliveckého hospodáře příslušné honitby, do 

které místo nehody spadá. Ten k nehodě přijede 

buď sám nebo může pověřit někoho 

z příslušného mysliveckého spolku úklidem 

sražené zvěře. Stává se také, že poraněná zvěř 

odbíhá i několik desítek nebo stovek metrů, kde 

pak podlehne vnitřním zraněním nebo se zde  

 

 

 

v bolestech trápí, než dojde k jejímu utracení. 

Pokud srazíte zvěř a sražený kus zůstane na 

místě střetu, zapomeňte radši hned na možnost 

sraženou zvěř naložit a odvézt – vystavujete se 

zde obvinění z trestného činu pytláctví a můžete 

dostat vysokou pokutu. Navíc volně žijící zvěř 

může mít vnější nebo vnitřní parazity, kteří 

mohou být člověku nebezpeční – klíšťata, kloši, 

motolice jaterní, virové onemocnění borelióza, 

myxomatóza, leptospiróza, případně vzteklina 

nebo prašivina anebo smrtelná trichinelóza 

(svalovčitost). Nehledě na to, že sražený kus je 

většinou hodně podlitý barvou (krví) a tím 

pádem zcela nevhodný ke konzumaci. Je dobré si 

nabourané auto, nejlépe i se sraženou zvěří a 

místem srážky vyfotit i sám (třeba na mobilní 

telefon), protože nikdy nevíte, co všechno budete 

potřebovat nafocené pro pojišťovnu nebo 

zaměstnavatele, pokud se jedná třeba o služební 

automobil. Z vlastní zkušenosti doporučuji si 

uzavřít na svůj automobil připojištění na srážku 

se zvěří, protože těch pár stovek ročně navíc 

většinou už nikoho z řidičů „nepoloží“, kdežto 

případná oprava po srážce je většinou rozsáhlá a 

ne zrovna levná záležitost, při střetu s velkou 

zvěří (dospělý divočák nebo jelen) to někdy 

může znamenat i konec automobilu nebo vážné 

zranění osádky automobilu. Snad Vám těchto pár 

informací pomůže v situaci, kdy se do ní třeba 

nechtěně dostanete sami, ale upřímně Vám přeji, 

ať se Vám vyhne, protože to nikdy není nic 

pěkného.                                                                                       

 

Tomáš Prouza         
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Motocykly v obecním parku ve Chvalči 
     Zastupitelstvo obce řešilo na svém říjnovém zasedání podnět občanů Chvalče 

vůči mladým řidičům motocyklů, kteří si obecní park mezi tělocvičnou a školou 

pletou s jízdní dráhou a svými motocykly zde jezdí po parku a mlatovém 

chodníčku. Chtěl bych tyto řidiče požádat, ať si na svých motocyklech jezdí po 

silnicích a cestách nebo třeba po zahradách svých rodičů, kteří jim to tam určitě 

umožní. Obecní park a vybudovaný chodník není pro pohyb motocyklů v žádném 

případě určen, jedná se o jednu z klidových zón obce. Brzy by se jim totiž mohlo 

stát, že v parku budou dělat brigádu s hráběmi a lopatami a půjdou tam po sobě 

uklízet. Jména těchto řidičů nejsou v obci žádným tajemstvím. 

  

                                                                                                   Děkuji, starosta obce 

 

 

Upozornění k odstranění a okleštění stromoví a jiných porostů 
     

ČEZ Distribuce, a. s. žádá vlastníky a uživatele 

pozemků o odstranění a okleštění stromoví 

ohrožujících bezpečné a spolehlivé provozování 

zařízení distribuční soustavy v majetku 

společnosti ČEZ Distribuce, a. s. 

     Zásah proveďte v období vegetačního 

klidu do 15. listopadu tohoto roku.   
     V případě dotazů na přesné vzdálenosti větví 

od holých vodičů se můžete obrátit na starostu 

nebo místostarostku obce. 

 

 

Sběr použitých baterií 
     Naše škola se v současné době účastní soutěže ve sběru použitých baterií, který je součástí projektu 

Recyklohraní (www.recyklohrani.cz), kde jsme již několik let jeho účastníky – sběr vyřazených 

elektrospotřebičů. Jestliže máte doma použité baterie, prosíme, zda je můžete donést do školy do 10. 11. 

2015. Za množství nasbíraného odpadu obdrží naše škola určitý počet bodů, které pak můžeme směnit za 

zajímavé hry nebo jiný výukový materiál. 

     Děkujeme. 

       Eva Binková 

 

 

Námět na kulturní a investiční akce na rok 2016 
     Vyzýváme opět občany, kteří mají nějaký nápad či představu, jaké investiční nebo kulturní akce by 

mohly být realizovány v roce 2016, aby nám své nápady sdělili na obecní úřad do konce letošního roku. 

Zároveň vyzýváme všechny pořadatele kulturních nebo sportovních akcí na příští rok, aby zpracovali a 

předali do konce letošního roku plán jimi pořádaných kulturních akcí s případným finančním požadavkem 

nebo dopadem na rozpočet obce. V případě opomenutí se také může stát, že akce nemusí být příští rok ze 

strany obce podpořeny, protože s nimi nebude počítáno. 

 

 

Vítání občánků 
     Hezkým společenským aktem bylo 11. 10. 2015 přivítání nových občánků naší obce. Starosta obce T. 

Prouza popřál rodičům Terezky Dolečkové, Natálky Langhamrové, Anisky Holubcové, Jiříka Petra a Péti 

Žáka harmonický a spokojený život, mnoho zdraví a štěstí, jejich dětem úspěšný start do života. Ke 

slavnostní náladě přispěly svým dojemným programem děti z mateřské školy pod vedením p. uč. P. 

Baudyšové. 

                                                                                 Za kulturní výbor V. Férová 

 

 

http://www.recyklohrani.cz/
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Lampionový průvod 
ZŠ a MŠ ve Chvalči ve spolupráci s SDH Chvaleč pořádá 

dne 11. 11. 2015 lampionový průvod. 

Odchod bude z parku u tělocvičny. Čas a bližší informace budou na plakátech. 

          

 Srdečně zveme!!! 

 

Drakiáda SDH Chvaleč  

     Dne 26. 9. 2015 za slunečného a větrného počasí proběhla již druhá Chvalečská drakiáda pořádaná 

SDH Chvaleč, která navázala na předešlé drakiády pořádané školou. Během odpoledne k nebi vzlétlo na 

40 draků. Dále probíhaly různé soutěže pro děti - střelba ze vzduchovky, luku, přetahovaní lanem a další. 

Na závěr bylo vypuštěno 43 očíslovaných pohlednic zavěšených pod balonky s heliem. 

  

Do dne 13. 10. 2015 se našlo 5 ks: 

 26. 9. 2015 v 19:19 hod pohlednice č.16 David Filipek - nalezena v obci Rychnovek u Jaroměře - 

doletová vzdálenost: 27,5 km  

 27. 9. 2015 pohlednice č.13 Vanesa Martinová - nalezena v Úpici na Lánech - doletová vzdálenost : 

9,7 km 

 28. 9. 2015 pohlednice č.14 Natálie Malá - nalezena v Úpici - doletová vzdálenost: 9,7 km   

 30. 9. 2015 pohlednice č.2b Radovan Král - nalezena v Jaroměři Josefově u letiště - doletová 

vzdálenost: 30 km 

 10. 2015 pohlednice č.33 Michaela Novotná - nalezena mezi Jaroměři a Rychnovkem u řeky Metuje - 

doletová vzdálenost: 27,1 km  

      

Akce se povedla a dětem i rodičům se líbila. SDH Chvaleč uspořádalo tento rok taneční zábavu, páleni 

čarodějnic, letní kino, traktoriádu, drakiádu. Akce se s menšími či většími problémy povedly. Chceme 

poděkovat všem sponzorům a všem lidem mimo SDH Chvaleč, kteří vypomohli s organizací. S akcemi 

chceme do budoucna pokračovat. Do budoucna plánujeme pro lepší informovanost o akcích a dění ve 

sboru vytvořit internetové stránky. Velké poděkovaní patři zastupitelstvu obce, ale hlavně našemu 

starostovi za zakoupení kvalitního stanu a vybudováni klubovny SDH, která bude zázemím pro 

plánovaný kroužek mladého hasiče a kde se budeme moci v důstojném prostředí scházet i v zimních 

měsících. 

Tomáši, moc děkujeme. Do příštího roku Vám přejeme hodně zdravíčka, pohodu a abyste nás 

nepotřebovali.  

 

SBOR DOBROVOLNYCH HASIČŮ OBCE CHVALEČ 

P.S: Chceme požádat občany - do vybavení klubovny nám chybí asi 10-15 kusů židlí. Kdo máte a 

nepotřebujete (v jakémkoliv množství), zavolejte na tel: 732266336. Přijedeme si pro ně. Děkujeme. 

 

 

 

Tradiční myslivecká zábava se blíží 
      

Myslivecký spolek Ráč se sídlem ve Chvalči pořádá dne 21. listopadu 2015 od 20 hodin 

mysliveckou zábavu v Hospodě u Podkovy. Sál bude tradičně myslivecky vyzdoben, 

provozovatel Hospody u Podkovy nabídne jídla ze zvěřiny. K tanci a poslechu bude hrát 

hudba, která se v loňském roce osvědčila. Myslivecký spolek připraví zvěřinovou 

tombolu. Předprodej vstupenek bude probíhat na myslivecké chalupě ve Chvalči dne 3. 

listopadu 2015 od 16.00 do 19.00 hod. Rezervace vstupenek před uvedeným termínem 

není možná.  

Těšíme se na Vás a přejeme hezkou zábavu. 
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Dotace na výměnu zastaralých zdrojů vytápění („kotlíkové dotace“) 

z Operačního programu Životní prostředí 2014 – 2020 

     Dne 2.listopadu 2015 se v budově Městského úřadu Trutnov, Slovanské náměstí 165, od 16:00 hod. 
uskuteční seminář na téma Dotace na výměnu zastaralých zdrojů vytápění („kotlíkové dotace“) 
financované z Operačního programu Životní prostředí 2014 – 2020. Na semináři bude veřejnost 
seznámena s podmínkami a možnostmi získání dotace na výměnu zastaralých zdrojů vytápění. Jedná se 
o finanční podporu na výměnu zastaralých zdrojů tepla na pevná paliva poskytována fyzickým osobám 
prostřednictvím Královéhradeckého kraje z Operačního programu Životní prostředí. Předmětem 
podpory tedy bude výměna nevyhovujícího kotle na tuhá paliva za:  

 kotel na pevná paliva, 

 tepelné čerpadlo, 

 plynový kondenzační kotel.  

(bližší informace byly uvedeny v minulém čísle a jsou vyvěšeny na webových stránkách obce) 

 

 

Dotace EU – MAS Království  
jsou příležitostí pro další rozvoj regionu Kulturní 

dům v Maršově u Úpice hostil uplynulý pátek, 

25. září 2015, setkání zakladatelů Místní akční 

skupiny Království – Jestřebí hory, o.p.s. 

Tématem číslo jedna byla spolupráce svazků a 

jednotlivých obcí v novém programovém 

období. „Pro nás je v tuto chvíli stěžejní 

odpadové hospodářství. V minulosti jsme již 

společně realizovali projekt domácích 

kompostérů pro naše obyvatele a i nadále 

bychom se této problematice chtěli věnovat,“ 

uvedl Zdeněk Špringr, starosta obce Rtyně v 

Podkrkonoší a zároveň předseda Svazku obcí 

Jestřebí hory. Právě aktivita svazku 

zastupovaného Zdeňkem Špringrem je inspirací 

pro starostu obce Vítězná a předsedu 

Společenství obcí Podkrkonoší Petra Hrubého: 

„Moc se mi líbí cesta, jíž se ubírají starostové 

sousedního svazku. Věřím, že se nám v blízké 

době podaří realizovat i nějaký společný projekt 

napříč místní akční skupinou.“ Jednání, které 

proběhlo v rámci projektu MAS jako nástroj 

spolupráce pro efektivní chod úřadů, se zúčastnil  

 

také tajemník Sdružení místních samospráv a 

manažer projektu Tomáš Chmela. „Nadchl mě 

především projekt s pracovním názvem Škola 

rozvoje venkova, který je přesným naplněním 

toho, čeho jsme v rámci projektu chtěli 

dosáhnout – spojuje region a je mu pomocnou 

rukou při jeho rozvoji,“ zhodnotil Chmela. 

„Vážím si účasti pana Chmely i pana Jägera z 

Timy Liberec, kteří nás informovali o novinkách 

v oblasti legislativy i o příkladech dobré praxe z 

ostatních regionů ČR,“ řekl Jan Balcar, ředitel 

MAS Království – Jestřebí hory, o.p.s. „Zaujal 

mě například projekt přístupových bodů k 

internetovému wi-fi připojení. V dnešní době to 

považuji za výborný nápad, který je pro více 

obcí jako dělaný,“ dodal Balcar. Kromě výstupů 

projektu a diskuse byly pro starosty přínosem i 

informace o aktuálním stavu strategie rozvoje 

regionu (SCLLD) a místních akčních plánech 

pro mateřské a základní školy na území ORP 

Trutnov. Radka Jansová členka projektového 

týmu MAS Království – Jestřebí hory, o.p.s. 

www.kjh.cz 

 

 
 

Poděkování 
Jménem celé rodiny bych chtěla touto cestou poděkovat všem, kdo se přišli naposledy rozloučit 8. října 

do smuteční síně v Trutnově s naším drahým zesnulým Bohuslavem Nechvílem a také za květinové dary.  

                                                                                                     

                                                                                                 Olga Nechvílová 

 

 

 

 

http://www.kjh.cz/
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Jubilea 
 

20. 10. FÉR Pavel   60 let 

21. 10. KVAŠŠAYOVÁ Blanka 69 let 

22. 10. VONDRÁČEK Josef  71 let 

27. 10. MERMEROVÁ Aniela  86 let 

29. 10. LEDER Jiří   65 let 

 3. 11. SVÍČKOVÁ Kateřina  89 let 

 3. 11. WIESNEROVÁ Dagmar 72 let 

 6. 11. HORNYCHOVÁ Marie  78 let  

 7. 11. PROKOPOVÁ Zdenka  77 let 

11. 11. JANOUŠEK Josef  66 let 

11. 11. PILAŘOVÁ Jiřina  68 let 

14. 11. KLEČÁKOVÁ Libuše  80 let 

14. 11. PECNOVÁ Eva  79 let 

15. 11. FÉROVÁ Věra  62 let 

16. 11. HALMOVÁ Miloslava  63 let 

17. 11. JIRMANOVÁ Zdena  69 let 
 

 

Všem jubilantům tohoto měsíce srdečně gratulujeme a přejeme 

mnoho životní pohody, štěstí a především stálého zdraví. 
 
 

Za případnou nepřesnost se omlouváme, neboť s ohledem na platné zákony nemáme možnost získaná data ověřit na obecním 

úřadě. V případě, že si někdo nepřeje, aby mu bylo takovouto formou veřejně poblahopřáno, prosím, aby mi toto sdělil. Děkuji. 

Za Sociální výbor Eva Binková 

 

 

 

Inzerce: 
 

Sháním dlouhodobý pronájem staršího baráčku za rozumnou cenu s možností chovu zvířat (dvě zakrslé 

kozy, jedna ovečka). Popřípadě pronájem u starších lidí, kde bych vypomáhala s chodem domácnosti. Za 

jakékoliv informace předem děkuji.  

Stanislava Stanková, tel: 775 287 620, email: sta.stankova@seznam.cz 

 

 

POZOR! 
Prodej vajec, hlívy, žampionů, sýrů, medu 
 

Ladislav Hloušek bude v naší obci každé druhé úterý prodávat tyto produkty: 

 

 vejce L: 3,- Kč/ks   

 vejce XL: 3,50 Kč/ks (dva žloutky)  

 žampiony: 60,- Kč/kg 

 hlíva ústřičná: 100,- Kč/kg   

 Niva – tavený sýr 150g: 27,- Kč/ks 

 Niva balená 100g: 16,- Kč/ks   

 med 900g: 150,- Kč   

 med 480g: 90,- Kč 

 

Kontakt: 724 993 223 

Prodej bude zahájen v úterý 27. 10. 2015 u Obecního úřadu – 15.15 h, u Kamenné hospůdky 15.25 h. 
Na prodej Vás upozorní hudba z projíždějícího auta, čas je orientační – nelze vždy přesně odhadnout příjezd.

  
 
 
 
 

 
Toto vydání připravili – Bc. Tomáš Prouza, Mgr. Eva Binková 

CHVALEČÁK - zpravodaj OÚ Chvaleč. Tiskne a vydává Obecní úřad.  
Reg. číslo RR/21/94/HB. Ročník XXII. Odpovědná redaktorka - Mgr. Eva Binková, 

542 11 Chvaleč 77. Grafické úpravy – Bc. Barbora Binková. 
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